
 

 

 Zasedání č. 6 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   12.6. 2023 v 16 hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Věra Zadražilová, Nikola Váňová, Dalibor Dostál, Tomáš Klail, Matěj Suchánek, 

Martin Hlavatý 

 

Lenka Dupalová, Jana Karlíčková 

 

 

Hosté: Kateřina Špalková, místostarostka 

Příští jednání: 28.8.2023 v 16hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 

 

Návrh usnesení pro RM: 

   

bere na vědomí 

1. zápis z 6. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 12.6.2023 

2. doporučení komise pro životní prostřední navýšit příspěvek spolku Liga na ochranu zvířat, 

místní organizace, K.H., se sídlem Jeníkovská 1149, Čáslav, IČ 63840898 na 100.000 Kč ročně 

ukládá 

1. doporučuje informovat vlastníka lesů u Křídového útesu o nebezpečí pádu stromů na turisty 

2. zvážit možnost zřízení odpadkových košů na separovaný odpad v centru města. 

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. úvod, kontrola zápisu z 15.5.2023, reakce RM 

  2. informace z OSM 

                    3. úkoly z RM 

                    4. termíny jednání v druhém pololetí 2023 

                    5. různé 

                    6. závěr 

 

bod 1. úvod 

M. Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulého zasedání  

RM přijala usnesení, v němž uložila provést kroky k vyhlášení navržených dubů a dále doplnit do 

smlouvy na Lorecký rybníček minimální hladinu vody 

M. Hlavatý informoval o ukončení pracovního poměru pana Šestáka k MÚ. 

 

bod 2. informace z OSM a RM 

Vzhledem k tomu, že RM nepřijala žádná stanoviska k návrhům z 15.5., požádala komise vedoucí 

OSM prostřednictvím pana Šestáka o podrobnější informace. K jednotlivým návrhům: 

- motivační program v odpadovém hospodářství 

- frekvence svozů černých popelnic 

- obchvat KH 

- dotace na el.vůz pro svoz odpadů po městě 

- Sedlecká pouť 

Pozvání nebylo patrně předáno, informace byla předána paní místostarostce, která přislíbila předání 

informací. 

 

bod 3. úkoly z RM 

Paní místostarostka vznesla námět, jak řešit travnaté louky. Z diskuse vyplynuly závěry: 

1. Vyzkoušet model na jednom pozemku – komise doporučuje buď prostor před SPŠ nebo za 

blokem domů mezi ul. 17. listopadu a Lučanská. 

2. Bylo by vhodné, aby tento pozemek byl vyjmut z běžné péče TS a svěřen např. zahradnické 

firmě. 

3. V každém případě je nutné změnit technologii a vlastní přístup k sečení. 

4. Celou akci připravit tak, aby mohla fungovat již od roku 2024. 

Paní místostarostka informovala o přípravě protipovodňových opatření na Vrchlici. M. Hlavatý zajistí 

dostupné podklady pro další jednání. 



Paní místostarostka informovala o tom, že Lorecký rybníček bude mít správce přímo z Městských lesů 

a rybníků. Správce bude zajišťovat čištění a sledovat výši hladiny. 

 

bod 4. termíny jednání 

M. Hlavatý navrhl termíny jednání KOŽP pro druhé pololetí roku 2023 – 4.9., 9.10. a 27.11. 

 

Bod 5. Různé 

Jana Kalíčková: předložila návrh na prohlášení dalších památných stromů v lokalitě Na mlýnech. 

Jedná se o vzácně se vyskytující dřeviny: Hlavotis Fortuneův, Metasekvoje Tisovcovitá a Smrk 

Omorika. Stromy rostou na soukromých pozemcích. K tomu po diskusi komise konstatuje: 

1. V lokalitě je i řada dalších významných a vzácných stromů 

2. Lokalita je v soukromých rukou 

3. Po nástupu nové pracovní síly na OSM – TO bude vhodné jednat s vlastníkem o možnosti 

uchování stromů formou zvýšené ochrany 

Tom Klail: informoval o oplocenkách na Kaňku a o nevhodném způsobu podsypu plotů štěrkem, kdy 

jsou tvořeny hrázky na stávajících cestách. Podpořil návrh paní Karlíčkové 

Dalibor Dostál: informoval o přechodu pro chodce na konci ulice Kollárova, který byl před lety 

změněn z bezbariérového na se zvýšeným obrubníkem z důvodů zabránění přívalu vod. Navrhuje 

změnit zpět na bezbariérový a odvod vod řešit horskou vpustí. 

Vyjádření OSM-TO: podnět již řeší dopravní komise. 

Matěj Suchánek: upozornil na zvýšený růst plevelů v chodnících a to i na frekventovaných a 

turisticky atraktivních místech. Kromě negativního vizuálního efektu upozorňujeme i na skutečnost, 

že taková vegetace rozrušuje spáry v chodnících, čímž dochází k poškozování majetku města i 

soukromých osob. Doporučuje masivní nasazení parního stroje na likvidaci plevelů. Dále vznesl 

požadavek na to, aby TS neprováděly sekání trávy v dešti (bohužel termíny zónových čištění a 

harmonogram dalších sečí neumožňují změny termínů). 

Vyjádření OSM-TO: podnět je předán Technickým službám. 

Věra Zadražilová: 

- Osadní výbor vnitřní město navrhuje osadit v centru odpadkové koše na tříděný odpad. Po 

diskusi komise záměr podporuje s tím, že by bylo vhodné domluvit s některými provozovateli 

na náměstí možnost vyvážení takových nádob (jako na nádražích) z jejich provozoven 

- Informovala o činnosti Ligy na ochranu zvířat. Příspěvek MKH je 50 tisíc na rok, náklady na 

péči o bezprizorní kočky (očkování, kastrace, krmení, odchov koťat, náklady na dočasné péče 

…)činí kolem 500 tisíc. Rozdíl je hrazen z činnosti LOZ a sponzory. Komise se domnívá, že tato 

činnost by měla být podpořena alespoň dvojnásobnou částkou. 

Nikola Váňová: upozornila na neexistenci přechodu na výjezdu z KH v ulici Čáslavská (u zmrzliny). 

Málokterý řidič tam dodržuje zákonnou rychlost. M. Hlavatý zajistí předání na dopravní komisi. 

Martin Hlavatý: upozornil na padání uschlých borovic u Křídového útesu na Kaňku, přímo na žlutou 

turistickou cestu. Situace je nebezpečná. 

 

bod 6. závěr 

jednání bylo ukončeno v 16.59 hodin 

příští zasedání proběhne 4.9. v 16.00 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

3) Reakce rady města: 

Usnesení č. R/715/23 

Rada města  

I. bere na vědomí zápis z 6. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 12.6.2023, 

II. ukládá OSM  informovat  vlastníka  lesů  u  Křídového  útesu  o  nebezpečí  pádu  stromů  na 

turisty. 

Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru         Termín: 1.9.2023 

 

Zapsal: Martin Hlavatý  Elektronicky ověřil: členové komise 

  

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příloha: 













 
 


